
31 200 XI Vaststelling van de begrotingsstaten van het
ministerie van Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer (XI) en van de
begrotingsstaat van het Waddenfonds voor het
jaar 2008

B BRIEF VAN DE MINISTER VAN VOLKSHUISVESTING, RUIMTE-
LIJKE ORDENING EN MILIEUBEHEER

Aan de Voorzitter van de Eerste Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 19 februari 2008

Hierbij ontvangt u mijn reactie op de brief van de griffier van de
commissie Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Milieu/Wonen,
Wijken over toezeggingen die de afgelopen jaren door de minister en
staatssecretaris van VROM tijdens debatten in de Eerste Kamer zijn
gedaan.

Toezeggingen aan de commissie Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening
en Milieu/Wonen, Wijken en Integratie

Algemene Politieke beschouwingen 2007

Toezegging tz_VROM/WWI_2007_1
De Eerste Kamer zal geïnformeerd worden over het al dan niet evalueren
van de plusregio’s.

Antwoord
De minister van BZK zal de beantwoording van deze toezegging op zich
nemen. De evaluatie en toekomst van de Wgr-plusregio’s behoort tot het
beleidsterrein van BZK en derhalve zal de evaluatie door de minister van
BZK worden uitgevoerd. De evaluatie zal uiterlijk 1 januari 2011 aan de
Staten-Generaal worden gezonden.

Luchtkwaliteit

Toezegging tz_VROM/WWI_2008_6
De minister zal in een ministeriële regeling een vertaling van de grens uit
de AMvB «niet in betekenende mate» maken naar aantallen woningen en
oppervlakte bedrijfsterreinen.

Antwoord
De ministeriële regeling waarbij in aantallen wordt aangegeven wanneer
een woningbouw- of kantorenproject of een inrichting «niet in beteke-
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nende mate» van invloed is op de luchtkwaliteit is per 15 november 2007
in werking gesteld (Stb. 2007, nr. 440 d.d. 13 november 2007).

Toezegging tz_VROM/WWI_2008_7
De minister zegt toe dat in de interim-periode de 1% grens ook geldt voor
de pluimveehouderij.

Antwoord
Eén procent geldt algemeen ook voor pluimvee. Aanvullend worden
specifieke getallen voor pluimvee in een regeling opgenomen. Naar
verwachting zal ik uw Kamer rond mei 2008 informeren.

Toezegging tz_VROM/WWI_2008_4
De minister deelt mee dat tijdens de interim-periode een grens van 1% zal
worden gehanteerd en dat deze zal worden vastgelegd in de AMvB-nibm.

Antwoord
De ministeriële regeling waarbij in aantallen wordt aangegeven wanneer
een woningbouw- of kantorenproject of een inrichting «niet in beteke-
nende mate» van invloed is op de luchtkwaliteit is per 15 november 2007
in werking gesteld (Stb. 2007, nr. 440 d.d. 13 november 2007).

Toezegging tz_VROM/WWI_2008_8
De minister zal de Kamer voor de zomer van 2008 informeren over de
bevindingen van de zware commissie Elverding.

Antwoord
De commissie Elverding zal eind maart 2008 advies uitbrengen, waarna ik,
in samenwerking met de minister van V&W, een kabinetstandpunt zal
bepalen en uw Kamer hierover zal informeren.

Toezegging tz_VROM/WWI_2008_9
De minister zegt toe dat de Gezondheidsraad wordt betrokken bij de
onderbouwing van maatregelen in het kader van de NSL. De onderbou-
wing zal naar de Kamer worden gezonden.

Antwoord
Het advies van de Gezondheidsraad wordt eind april 2008 verwacht,
waarna ik uw Kamer zal informeren.

Toezegging tz_VROM/WWI_2008_10
De minister zal een advies laten opstellen over de ontwikkeling van
megastallen, waarin ook de milieukant van de ruimtelijke ordening aan de
orde zal komen. Een brief zal hierover naar de Kamer worden gestuurd.

Antwoord
Op 20 december 2007 heb ik een brief aan de Voorzitter van de Tweede
Kamer (28 973, nr. 16, 2007–2008) verzonden, betreffende het standpunt
inzake de ontwikkeling van megastallen in de veehouderij in relatie tot
ruimte en landschappelijke inpassing. Deze brief bevat een samenvatting
van de adviezen «Megastallen in beeld» van Alterra, «Advies megastal-
len» van het College van Rijksadviseurs (CRA) en «Megastallen in het
buitengebied» van prof. mr. D. W. Bruil.
U ontvangt alsnog een afschrift van deze brief.

Toezegging tz_VROM/WWI_2008_5
De minister zal de Eerste en de Tweede Kamer jaarlijks over de voortgang
van het NSL en de rechtspraak daaromtrent informeren.
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Antwoord
In het NSL, dat medio 2008 verschijnt, is opgenomen dat elk jaar over de
voortgang van het NSL wordt gerapporteerd. De eerste rapportage zal in
2010 verschijnen.

Toezegging tz_VROM/WWI_2008_3
De minister zegt toe het NSL gelijktijdig aan beide Kamers der Staten-
Generaal aan te zullen bieden en bevestigt dat beide Kamers worden
betrokken bij de vaststelling of wijziging van de NSL.

Antwoord
In het concept van het wetsvoorstel voor de implementatie van de nieuwe
richtlijn luchtkwaliteit wordt aan deze toezegging vorm gegeven. Er wordt
gestreefd naar indiening bij de Tweede Kamer medio dit jaar. Het kabinet-
standpunt voor het NSL (het beleidsvoornemen) zal naar verwachting in
de tweede helft van dit jaar aan beide Kamers kunnen worden voor-
gelegd. Omstreeks dezelfde tijd zal ook de inspraakprocedure plaats-
vinden. Het voornemen is dat het NSL na het overleg met de Kamers en
de inspraak in maart 2009 definitief kan worden vastgesteld, nadat is
komen vast te staan dat Nederland aan de voorwaarden voor toepassing
van de derogatie voldoet. Dit wordt getoetst door de Commissie van de
Europese Gemeenschappen.

Toezegging tz_VROM/WWI_2008_2
De minister zegt toe dat artikel 5.8 van de Wet milieubeheer zal worden
geschrapt bij de komende nieuwe wet tot implementatie van de nieuwe
richtlijn luchtkwaliteit.

Antwoord
Ter implementatie van de EU richtlijn wordt een nieuwe wet luchtkwaliteit
opgesteld. In deze wet wordt uitvoering gegeven aan de motie Jurgens.

Toezeggingen aan de commissie Milieu

Toezegging tz_MIL_2006_2
De staatssecretaris zegt toe in de nieuwe wet Geluidhinder duidelijkheid te
zullen scheppen over de vraag welke waarden absoluut onaanvaardbaar
zijn.

Antwoord
Het voorstel is in de Ministerraad van 1 februari 2008 aan de orde
geweest. Het wetsvoorstel Geluidproductieplafonds wordt begin maart
2008 naar de Raad van State gezonden.

Toezegging tz_MIL_2006_1
De staatssecretaris zegt toe te zullen overgaan tot een algehele herziening
van de Wet Geluidhinder op basis van de huidige uitgangspunten van de
wet.

Antwoord
Het voorstel is in de Ministerraad van 1 februari 2008 aan de orde
geweest. Het wetsvoorstel Geluidproductieplafonds wordt begin maart
2008 naar de Raad van State gezonden.

Registratie gegevens externe veiligheid inrichtingen, transport-
routes en buisleidingen

Toezegging tz_MIL_2005_7
Staatssecretaris Van Geel zegt toe dat hij bij de evaluatie van de wetswijzi-
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ging zal kijken naar de raadpleegbaarheid van de gegevens in het centraal
register.

Antwoord
Het Registratiebesluit externe veiligheid is per 30 maart 2007 in werking
getreden (Stb. 2007, nr. 102, d.d. 29 maart 2007). De evaluatie van het
Registratiebesluit zal begin 2012 van start gaan. Gekeken zal worden naar
de raadpleegbaarheid van de gegevens in het centraal register.

Handhavingsstructuur

Toezegging tz_MIL_2005_4
Staatssecretaris Van Geel zegt toe dat hij bij de evaluatie van het wets-
voorstel ook zal kijken naar hoe de wet zich verhoudt tot de AMvB.

Antwoord
De evaluatie van de Wet handhavingstructuur is vertraagd. De eind-
rapportage wordt in februari 2008 verwacht, waarna ik uw Kamer in maart
2008 zal informeren.

Toezegging tz_MIL_2005_2
Staatssecretaris Van Geel zegt toe dat in de evaluatie bekeken zal worden
wat zij in het kader van het toezicht hebben kunnen doen en wat zij
hebben laten liggen.

Antwoord
De evaluatie van de Wet handhavingstructuur is vertraagd. De eind-
rapportage wordt in februari 2008 verwacht, waarna ik uw Kamer in maart
2008 zal informeren.

Toezeggingen aan de commissie Volkshuisvesting en Ruimtelijke
Ordening

Grondexploitatie

Toezegging tz_VRO_2007_5
De minister van VROM zegt toe in de WRO-evaluatie aandacht te besteden
aan de vraag of de nieuwe WRO leidt tot juridisering.
De minister zegt een overzicht toe van de onderwerpen die in de evaluatie
en de monitoring worden meegenomen.
De minister zegt toe in de monitoring en evaluatie terug te komen op de
problematiek die zich voordoet wanneer niet alle partijen in de contracten
willen meewerken aan de afspraken die gemaakt worden in het kader van
private contractering.

Antwoord
In de evaluatie van de nieuwe Wet ruimtelijke ordening (Wro, voorzien
5 jaar na inwerkingtreding), zullen in ieder geval de volgende onder-
werpen worden bekeken: mogelijke juridisering ten gevolge van de
nieuwe Wro alsmede de problematiek die zich voordoet wanneer niet alle
partijen in de contracten willen meewerken aan de afspraken die gemaakt
worden in het kader van private contractering. Een meer uitgebreide lijst
van onderwerpen die in de evaluatie zal worden meegenomen zal aan de
EK ter informatie worden aangeboden zodra deze lijst verder is ingevuld.

Toezegging tz_VRO_2007_6
De minister zegt toe gemeentes bij te willen staan in de voorlichting van
burgers door middel van het beschikbaar stellen van materiaal en door
middel van een helpdesk.
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Antwoord
Mijn ministerie ondersteunt gemeenten en andere betrokkenen bij het
invoeren van de nieuwe Wro. Daartoe zullen praktische handvaten
gegeven worden om zo goed mogelijk met de nieuwe wet te kunnen
werken. Dit wordt gerealiseerd door het inzetten van de helpdesk Wro
waar men, zowel telefonisch als via internet, terecht kan met alle vragen
omtrent de technische en inhoudelijke invoering van de Wro en de conse-
quenties die de nieuwe wet heeft voor burger en gemeente. Daarnaast zijn
er diverse publicaties ontwikkeld, zoals factsheets en handboeken. En
speciaal voor de burger komt er een informatiefolder. Ook worden door
VROM, in samenwerking met de provincies, regionale bijeenkomsten in
de gemeenten georganiseerd. Grondexploitatie is hierbij een belangrijk
onderwerp van gesprek. Ook specifiek voor de grondexploitatie is mate-
riaal ontwikkeld. Daarnaast ondersteunt VROM de VNG dit voorjaar bij
bijeenkomsten die verdieping omtrent grondexploitatie bieden.

Nieuwe regels omtrent de ruimtelijke ordening

Toezegging tz_VRO_2006_3
De reikwijdte van de beheersverordening komt terug in het Besluit ruimte-
lijke ordening (Bro).

Antwoord
In het artikelsgewijs deel van de nota van toelichting behorende bij het
Besluit ruimtelijke ordening (Bro) wordt ingegaan op de reikwijdte van de
beheersverordening. Het Besluit ruimtelijke ordening ligt momenteel ter
advisering bij de Raad van State.
Ook in de memorie van antwoord bij het wetsvoorstel Invoeringswet Wro
wordt een nadere uiteenzetting gegeven over de reikwijdte van de
beheersverordening.

Toezegging tz_VRO_2006_4
Op de positie van de belanghebbende bij een projectbesluit wordt inge-
gaan in het Besluit ruimtelijke ordening (Bro).

Antwoord
In het Bro zelf alsmede in de nota van toelichting behorende bij het Bro
wordt ingegaan op de positie van belanghebbenden. Het betreft hier (een
toelichting op) de regeling in het Bro van de burgerparticipatie vooraf bij
plannen en projectbesluiten, alsmede (een toelichting op) de regeling in
het Bro van de zogenaamde verantwoordingsplicht.

Toezegging tz_VRO_2006_1
De minister zegt toe Europese richtlijnen in de toekomst bij haar gebieds-
ontwikkelingsplannen te zullen betrekken.

Antwoord
Zoals toegezegd in mijn brief aan uw Kamer, met kenmerk 2007042769
d.d. 21 mei 2007 (VROM 070273), is op 8 juni 2007 een netwerk van start
gegaan dat vroegtijdig initiatieven van de EU met mogelijke ruimtelijke
impact en de mogelijke effecten daarvan op (de uitvoering van) het ruim-
telijk beleid en voor gebiedsontwikkeling signaleert. In dit netwerk zijn
VROM, de Dienst Ruimtelijke Ordening van de Gemeente Amsterdam
(mede namens de G4), het Huis van de Nederlandse Provincies in Brussel
en de VNG vertegenwoordigd.

VROM heeft een vragenlijst «quick-scan ruimtelijke impact» ontwikkeld,
als hulp bij het maken van deze inschatting. Het Ruimtelijk Planbureau
ontwikkelt een methodiek voor een ruimtelijke effect rapportage. Advies-
bureau OTB in Delft onderzoekt aan de hand van vijf concrete grootscha-
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lige gebiedsontwikkelingsprojecten wat de invloeden zijn van EU-regel-
geving. Deze studie zal onder andere gebruikt worden om na te gaan hoe
en wanneer het werkveld het meest effectief kan worden geïnformeerd
over relevante Europese regelgeving en hoe zij daar het meest effectief
mee kunnen omgaan. De resultaten van dit onderzoek worden in mei 2008
verwacht.

Een geactualiseerd informatief overzicht van EU-dossiers met relevantie
voor de ruimtelijke ordening is op 14 februari 2008 aan uw Kamer
verzonden (kenmerk 2008/015862).

De minister van Volkshuisvesting, Ruimtelijke Ordening en Milieubeheer,
J. M. Cramer
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